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With a Tsarist Russia dream and for the purpose of competing for global hegemony, the Kremlin
Putin officially launched an imperialist invasion war against Ukraine on Thursday (February 24).
Since the Revolutions of 1989 in Eastern Europe, the world has once again entered a crossroads:
either the liberation of the oppressed, or the abyss of barbaric tyranny. As university students,
looking around the world while on Hong Kong ground is one of our responsibilities. We would like to
give responses to the global crisis as follows,

 I.Insisting the anti-war stance

Since the beginning of the war, there had been different rhetoric about the Russian invasion, the
pro-Russian Chauvinists spectate the escalation of situation with joy, the western countries and East
Asia take no substantial actions, and even the Taliban, which suppressed the Afghan people by force,
has performed as a peacekeeper and calls for negotiation. Aggression, civil war, and subsequent
status of anarchy have always been the tricks of imperialism, and in such a state of chaos, the people
who have been tormented by war and oppressed by different regimes need to unite once again, and
rebuild the anti-war fronts that we have once seen in the Vietnam War and the Iraq War – we oppose
not only the military aggression commanded by Putin, but also NATO, which has led to the crisis in
Ukraine; we stand in solidarity with thousands of anti-war demonstrators in Russia to insist an
internationalist anti-war stance.

 II.Opposing the hypocritical attitude which is represented by the United States

After the outbreak of the war, the Western countries, led by the United States, have not provided
any substantial contribution for the dissolution of the conflict except its provocative condemnation of
Russia. They claimed that there will be serious consequences after Russia’s offensive military
invasion. These nonsensical condemnations have little impact on Russia’s adventuristic decisions
and have little contribution to an equal political compromise. From 1945 to 1989, over 300 wars
have taken place globally. The United States alone has launched 30 major military operations, while
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the Western-led United Nations had given no strong opposition to these invasive operations. How
many innocent and underprivileged people have been sent to the battlefield? How much contribution
had been given by the Western condemnations during these wars? What Ukraine needs is
definitively not the empty checks that Western society has been issuing since last century. What
Ukraine needs is substantial support that aims at an equal and sustainable political agreement that
takes all Ukrainian citizens’ welfare into consideration.

 III. Supporting the Self Determination of Ukrainian People

Struggling between the Great-Russian Chauvinism and NATO’s expansionary ambitions are the
Ukrainian people and the divided and oppressed ethnic minorities who bear the cost of the failed
negotiations between the two populist governments. The Soviet Republic established by Russia after
the October Revolution in 1917 advocated the establishment of a voluntary national alliance.
Ukraine, which had been oppressed by imperial Russia for a long time, was then freed from the
shackles of being a subordinate nation and the hatred of nationalism, and was able to self-determine.
However, under Stalinist dictatorship, Ukraine fell into the hands of fascism and imperialism. In
today’s post-Soviet era, Ukraine is still a battleground for Putin’s imperial Russia and NATO forces.
It is clear that neither collusion with Russia nor reliance on the Western powers could lead to the
way out of the predicament. Ukraine should never be a pawn in the contestation of great powers. We
therefore firmly support the self-determination of the Ukrainian people, just as the Ukrainian
revolutionary government fought for “freedom of association”, “internationalism” and “national
liberation” in the early 20th century.

 IV. What can the international community do?

The best way for the international community to assist Ukraine while exerting pressure on Russia is:
(i) to confiscate the property and assets of Russian oligarchs and officials; (ii) to draw up a plan
which aims to restore the war-affected areas and to support the local population with the properties
had been confiscated from the Russian and Ukrainian oligarchs that were accumulated through
plundering and exploitation at the first place; (iii) to abolish Ukraine’s foreign debt and support the
War-torn Ukrainian economy. It is clear that the spontaneous self-condemnation of the government
will not be enough to execute all these actions of justice. The international community cannot count
on the bureaucratics, but to unite and pressure their governments: just like those truly meaningful
acts that had been shown by thousands of anti-war demonstrators in Russia, who protested against
the atrocity of their government.

 V. What can we do in Hong Kong?

Whereas the civil society in Hong Kong is also in retreat, there are still countless Hong Kong people
concerned about the situation in Ukraine. Some courageous journalists volunteered to document the
truth in the local area, some people donated to the Ukrainian government and companies, hoping to
help Ukraine fight against Russia. While putting all the efforts into helping Ukraine, we should not
forget to investigate the causes and consequences of this war of aggression, and to probe deeper
into the multi-ethnic history of Ukraine that has been intentionally distorted or even erased. We
should also equip and empower ourselves, and forge connection with all the oppressed in the world.

We stand with all the oppressed in the world.
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A group of Hong Kong university students

February 26, 2022

｜徵求聯署、轉載｜香港大學生就俄烏戰爭之聲明：堅決反對俄羅斯武力入侵烏克蘭 呼籲各國民眾建立國際反戰連線
香港大學生就俄烏戰爭之聲明：堅決反對俄羅斯武力入侵烏克蘭 呼籲各國民眾建立國際反戰連線

俄羅斯獨裁領袖普京在當地時間周四（ 2 月 24 日）正式向烏克蘭發動戰爭，俄軍全軍壓境。自東歐劇變以來，世界再度步入了十字路口之中：不是邁向受壓迫者的解放，就是陷入野蠻與暴
虐的深淵。我們作為大學生，當立足香港，放眼世界，就著烏俄戰爭引發的重大災難，我們有以下回應和呼籲：

｜一、堅守反戰立場

開戰兩天以來，各國對俄國入侵說辭不一，親俄的鄰近國家隔岸觀火，歐美、東亞國家則按兵不動，可笑的是，連暴虐的塔利班也有資格在這次戰爭充當和平使者，呼籲烏俄兩國對話。

普京以烏克蘭聯同西方勢力、威脅俄羅斯為由揮軍入境，但藉口侵略、向來是大民族主義帝國擴張的拿手好戲。在如此撕裂與混亂的狀態下，飽受戰火折磨、強權壓迫的民眾必須團結一致，重回
越戰與伊拉克戰時期形成的反戰陣線——我們反對的不只是普京為首的殘暴軍事侵略，也是在過去不斷勢力東擴、今次卻選擇犧牲烏克蘭人民的北約；同時，我們與俄國數以千計反戰的示威者
團結一致，堅守國際反戰連線。

｜二、反對以美國為首的偽善態度

在戰爭爆發後，以美國為首的西方國家除了一些千遍一律、空泛無力的譴責外，沒有對深陷危機的烏克蘭人民提供任何及時支援。

二戰後，與今次相似的侵略戰爭仍一再發生，世界人民目睹 300 多場慘烈的地方戰爭發生，當中，僅美國、就為了自身利益，藉口對他國發動了 30 次重大軍事行動，危及無數性命，釀成
難民危機。然而，面對各國人民數十年來一浪接一浪的反戰浪潮，各國政府卻樂於袖手旁觀，而聯合國的立場維持一貫的軟弱無力，單說現在，侵略國俄羅斯竟然仍在擔任聯合國安理會主席。

半個世紀以來，有多少無辜平民淪落戰場，成為大國博弈的犧牲品？而西方政府不痛不癢的譴責有何用處？即使對侵略國實施經濟制裁，固若金湯的政權只會將這些經濟代價轉移到貧苦大眾身上，
無助阻止戰火蔓延。

如今，烏克蘭需要的是國際政府阻止戰爭繼續的決心，而不是這些一而再、再而三發出的空頭支票。

｜三、支持烏克蘭國內民族自決

於大俄羅斯民族主義與北約野心中掙扎的，是烏克蘭民眾和境內被分化壓迫的少數民族。1917 年俄國十月革命後，蘇維埃共和國主張建立自願的民族聯盟，長久以來受帝俄壓榨的烏克蘭終於
得以自決，然而當史太林專政時代到來，烏克蘭又淪為法西斯主義與帝國主義瓜分之地。

在後蘇聯時代的今天，烏克蘭仍是兵家必爭之地——俄羅斯和北約各國軍事行動頻頻，兩股勢力在旁駐守的導彈、戰艦等不絕。受地緣政治所累，即使烏克蘭民選政府帶來一時的和平，在北約
和俄羅斯的虎視眈眈下，和平也未能長久。顯然而見，無論是向俄羅斯投降，還是靠攏自私自利的西方，均不是烏克蘭人民的出路。

烏克蘭絕不應成為大國政治中白白遭犧牲的棋子。我們堅定支持烏克蘭自決自強，堅守二十世紀初烏克蘭革命政府所爭取的「聯合自由」、「國際主義」與「民族解放」。

｜四、國際社會應負之責

我們呼籲：一，各國應全面凍結俄羅斯寡頭勢力在該國的資產，斬斷俄羅斯的軍事資金來源；二，取消烏克蘭的外債，支援飽受戰爭摧殘的烏克蘭經濟；三，正視烏克蘭難民，提供人道援助。

另外，我們呼籲全球民眾團結起來，向各自的官僚政府施壓，正如俄國數以千計反戰的示威者不懼獨裁鎮壓，上街抗議普京政府的暴行。

｜五、身在香港的我們可以怎麼辦？

香港的公民社會處於低潮期，但仍有無數港人心繫烏克蘭情況：有記者勇赴當地紀錄真相，亦有民眾自發捐贈烏克蘭政府及烏克蘭企業，希望幫助烏克蘭抗俄。在各盡所能協助烏克蘭的同時，我
們謹記探究這次侵略戰爭的前因後果，深入了解被刻意扭曲、甚至遭抹煞的烏克蘭多元民族歷史。我們也應好好裝備自己，自強不息，以及與世界所有受強權壓迫者連結。



一群香港大學生
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�聯署團體（持續更新）
香港中文大學學生會中大學生報編輯委員會
Ad Hoc Committee of Lingnan University Students’ Union Press Bureau/嶺南大學學生會代表會臨時編輯委員會
香港城巿大學學生會編輯委員會
Ad Hoc Committee of Lingnan University Students’ Union Press Bureau/嶺南大學學生會代表會臨時編輯委員會
香港大學學生會社會科學學會社會工作及社會行政學會
理工大學學生會第二十五屆醫療及社會科學院會
浮士德頻道
粵神時政頻道
無國界社運編委會

�個人聯署（持續更新）
Ho Wan Yan
CY Leung
Ching Nam Tam
Tai Hiu Tung
Thompson Lam
Fung shi hung
Keung Yat Kan
TAN Shuzhen
宋珮頎
FOK Hu Ching
HC Cheung
CHOI Tsz Yau
Cheung Ka Wai/ 張嘉惠
Chan chi yung
Lai Kwun Yin
CHOI KH
Leung Wei Nam
WONG YF
TM wong
黃蓓
Go Mui Fong Mabel
Ng PW
Ellen Lau
Chu Hei Tung
Jojo
Irawan Lok Hang Duncan
何卓耀
Wong yam cho
NG Ka Hei
Chow Tat Fung
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Leung Ka Lai
Wong Leung Yuet
Tracy Lam
Ho Shuk wah 何淑鏵
Cheng ka yi
Agnes Au Yeung
Lo Ming man
MF Ma
NGAI Tsz Ching
Wong wing yee
Idy ho
林鉦淇
TONG KIN LOK
CHUNG Tsz Ching Christee 鍾芷晴
Au Wing Yan
Ng Yi Ching
Ng Yi Ching
TK Cheng
Jackie Lau
Chan KaKing
POON Tsz Lok
Winslow Wong
Kathleen Cheng
Li Yifan
Ha Allan
Wong Nam Shing
Peter Wong
SIU Ka Yiu
Kam Hoi Tung
William Bright
Leung Oi Lam
Lau Venice
Wong Wai Lun
MAN Fu Yu
Chan Yuen Man / 陳苑旻
NG Wai Ki/ 吳瑋琦
LS
Yuen Hin Lung
Lam Tsz Yan Christy/林芷欣
Fan Nga Ying
Dick Lee
Tse Wang Hin/謝宏軒
Daphne Chan
Wong Chun Yan
Wong Yat Him
CHAN Zyut
YU XINPING 于欣平
Ma Sin Yee
Lau Ka Chun
Lau Hiu Yin
GM Lau



Wong Chun Hon/黃進瀚
CHAN Yan To/陳欣陶
HE Ki Chi Michael 何其志
KWOK Hok Kan Ryan/郭學勤
Jamie lau
CHENG Log C
TENG Xinyue/滕昕越
Hung Pak Chuen
梁黃凱琳
HK Choi
黃唇
陳偉聰
Ho Ching Shan
Yuuka Himekawa
岑家銘
Yau Hang Sau
陳嘉穎
CHEUNG Yee Ping
Mchiu
Lai Paak Ming
Cheung Wing Fai
Lee Man Yi
Yee Kenny
Oscar Lau Ho Kai
Bondy Ng
Hui Ho Man
Yang Linsi Michael
Chan Tin Wing
Pun Ying Lo
Jojolam
Xie Yuqing
Samuel Pau
Chan Wai Mei
Kit Tong
Mak King Ki
Hui Rocky
沈柏原
Esther ZHANG
Lam Chun Pui
Wong Tsz Ching
Esther Lai
Wong King Hin
Cheuk Hiu Ting 卓曉婷
Cheung Yin Ho
HO Chung Ying/ 何頌盈
Chan Mang Cheong Raymond
chan big ming
Meng Lingxi 孟泠希
Carrie fung
WONG Hiu To/黃曉道
Erika Ng



Lai Chin Tong
Ivan Chan
Tai Chi Shing
Lemuel Sin 冼灝霖
Chiu Yi Ting
TANG Ying Zhong / 唐映忠
Sammi Cheung
朱瑞英
Michael Poon
Man Chui Tung
Zoey YAU
Wu Pui Ga
iu cheuk tung
卓朝偉
卓樺楠
TSANG King Hin/曾敬蓒
Wong siu ying
CHEUNG Nicola
Chan Ka Ying Karen
Tong Wing Yin
Mavis Kwok
Fennie Wong
Miko Leung
Sunny
LUI Ka Man
TANG Sze Lok/ 鄧施樂
AT
LAW Man Fei/羅文菲
Jerry Chang
Li King
Yeung Yu Ching
Fung wing kai
Samuel Wan
Wang Daheng
Yeung On Hang
Chan WS
Tong Yin Fei
KUANG Enying/鄺恩熒
Lee chi kei / 李志基
SZE Hiu In
cecilia wong
CHOW Wai Shan
Lui King Yee
S•POON
Cheng Wing Chi
Maria Po
Ivy lau
Y yung 翁容
Samantha Lee
Wong Man Kei, Loretta
SHUM Chun Ming



May Wong
Yam Hou Sang
Chan Kam Chi
Poon Chin Ho Adrian/ 潘展皓
Samson Lee
Wong Sin Ting Hebe
Chow Yuk Ling
Jason Lin
Iris yung 翁容
Cheung Yee Lun
Aubrey Lai
SUN Yifan/孫一帆
林佚名
Tsang Cheuk Ling
PANG Wing Yan
Pong Chak Fung
Chiu Ngo Suet
Lydia Ng
Kung Lok Yi
陳子傑
Siu Ting Chung
Ka Wai Yeung
LUK Li Man
Ho Hei Lam
Ho Hei Lam
Shek Hiu Long Aaron/ 石曉朗
Wong Pui Huen/黃霈暄
Yung mei wai
BUTT Wing Sze
Chiu Lok Ting
李仲賢
Connie Wong
Cheung Ngan Wa
Ching Lam
Kelly
Randy Chuk
WONG Nok Yee/ 黃諾宜
Jocelyn Lam
Li Kam Hang
WANG Yu Yang
Yip Pui Yi Vanessa/葉珮兒
Ivy Wong
Luk Ka Wai
Doris Shum
Chu Tsz Yiu
Archie YF Ko
Hui Tsz Yan
Cheung Miu Tibg /張淼婷
Li Ho Lung
Ma Hoi Ching
MAK Cheuk Yiu Yoko



Tsang Yuk Kei
lo tsz huen
Wan Ka Yee
ap
TSE Wai Sum/ 謝慧心
Edwin Ng
Siu Ching Yan
joyce yeung
Cheung Nga Ping
Cheung Hei Man
Kenneth Wong
May Ip
Lau Chi Hong
Wong Lok To
Wong ka lee
Wong Yi Ting
Frankie Chan
Cheung Sui Yu
Tam Oi Yan
Jimmy
Hui Chun Kit
陳志成
Kwok Wing Chi
Leung Siu Kwan
Yuet Ching So
Hui On Ting
Christy Huang
Wu Tsz WaiCHU Wai Ling
Wan Wai Lun Alex
Cheng Kam Yin
Mok Eddy
Yuen Wai Chun
Tang Wing Chi
KL Mak
Yuen Sui Lung
Pong Tsz Kwan
kat
Terence Lo
Wai kwan Au
Lai Yat Sum
Luo Haoxi
Swithin Tsang
KL CHEUNG
WONG Tommy
Keung Toi Chung
Ng Sze Wing
MA Ka Ching
LY Kwok
Liao Wing Ting
Karen Tse
LEE Cheuk Kit Rick



WONG Yuk Kwan
Jay Yu
CHAN man chi
韋盈
Chan Wai Yin
KWOK Chin Hin
Chu Po Ying
Wong Hoi Shan
Cheungwing
Sze Lok Yi
Hung Cheuk Ying
Herman Lee
Wong Wing Sze
Chan Ho Hing
KMC Loann
LAI Hang Man
Vincent YUEN
WONG CKC
Colly wong
Fung Hoi Tung
顏懿婷
Ho Kwan Yu Anne
Lam Nga Yau
Leung Kit Ying
Alex Tsui
lee yin
Colly wong
Thomas Wu
John Yuen Chung Man
Wu Hoi Ching
Wong Tsz Ching
CHAN Chun Ming
吳綽詩
曾曉峰
Lee Yee Ling
Lai Ka Lok
Fung Tsz Ki
Tommy Chow
Wong Lok Yiu
Kong Yan Hei
Catherine Chan
WONG Ka Wing
CHENG Yeung Fung
Yu Sui Chung Sam
Karen Hui
Li Man Wai
Jacob Wong Chun Yat
Fun Hau Yi
HEI MAN CHAN
Ng Wai Ting
Ng Yu Chung



Lau Wing Yan
Lam Juliet Ying Yu
Ellie MFC
H Y Chu
Athena Yiu
Sally Keung
Chan Ka Yee
CM
John Chau
MAK Yee Lam
LAI Ka Chon
So Tsz Wai
Tam Joseph
Kevin Lai
Yuen Wing Sum
Yeung Pui Sze
Janice Tse
LEE Wing Yi
Lam Hoi Chi
TY Yung
Fiona Hung
MAK Wing Ying
Yu Louise
Lok wing kei
Nicole Cheng
Yeung Wing Ka
KWAN Yin San
YEUNG Tsz Yan
LEUNG Ceci
Brian fong
Lam Yau Chun
HK Yu
Wong Hok Man
YAU Ho Tung
LAM Yu Mei
Law Ka Yiu
NG TszHim
A THP
Desmond Chung
Yin Ho
胡啟敢
Kasey
Wu pui wing
RC
Cheung Lok Chung
woo hoi ying
Skylar Fung
Harry Chen
Van Wong
Tai Chuen Hei
Chung Yi Wong



YAU SZE NAM
Yang Man Hau
Chau Yan Kei
LEUNG MAN YIU
Kwok David
Tse Ain Yi
WONG TSZ HEI
Chan yan hong
Nelson Tam
May
Ip Wai Him
Li Cho Sin
AY
Kenny Yeung
Mui Lok Chi
Chan Hoi Ching
Annie Wong
Wong Ming Shun
Wong Tsoi Kan
YX Poon
Chan Hang Yi
Tung Queena
Sze Wing
Kwok Hiu Tung
Kwok Lok Yin
Chris Chow
Chan Shuk Lai
Sum Wong
Kelvin Siu
Lau Tung Yeung
Edward Li
Li Sau Ching
Nicola
Lo Wing Yi
Wong King Yung
LEUNG Ming Ho
YAU Tsz Yip
Anna chan
WONG Sze Wing
Matilda Law Ho Yabln
Chan Sze Yu
ZHOU Yixiang
A Lai
Ip Tsz Yu
Virginia Hui
Ching Lok Yi
Lee kar tsun
楊嘉誠
Wong Hiu Man
LO Ka Ho
Tsang Kin Hin 曾建軒



Kon Suzuha
Tsui Chung Ling
FAN LOK HANG
LEUNG Pak Kin
WONG Chun Ming
Siu Hang Chi
Lam Hoi Sing
Melody Lo
Alan Hung
Lam Chun Kai
Kei Kong
Fung Lok Tin
KWOK AKA
Theodore Yu
Yau Yuk Tung
YU Sun Leung
Foo Fong Ip
Yao Yuen Shing
Tsang Tsz Yin
Helen Luk
SZETO Tsz Yui
Nydia Yiu
Fai wan
Chan Yuen Ting
CHAN mei po
SHI Ganquan
Tang Wai Yee
Ho Wing Tung
Chan Ho Laam
Law Ka Chun
Ryan
Lam Vinci
Rosita Poon
WONG Siu Po
Mui Lok Ya
Jess Carter
Yung Tsz Fu
Cici Wu 武雨濛
Alex Chan Bonaventure
Chow Ka Yu
Ka Yi Kwok
Edwin Wong
Chan Long Ching
CHANG Chih Neng
Eugene Li
Yeungjingki
Chan Po Wing
Nathan Mo
LAW Chun Yin
Lee KM
Calvin Ng



勞緯洛
Sunny Liu
Iu Chi Fei Eric
Tom Wong
Hin Fung
Chow Wai Kwan
Ng Lok Yi
Ma Hiu Laam

P.S.

•
https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLScZaAQ5a-ZGNCYoYxxdA7fcJBBz-MCSmClURH3mvXSpS
9g_Xw/viewform
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